
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XLVII/09

z XLVII-mej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 24 lipca 
2009 r. w siedzibie Miejskiej Biblioteki Publicznej im. M. Bogusławskiej w Nowym Mieście 
Lubawskim.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,30 a zakończono o godz. 15,25.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych.
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                -  Beata Szoka
-  Inspektor                                            - Wioletta Nehring
-  Kier. Ref. Biura Rady                        - Dariusz Sobaszkiewicz

Zatwierdzony porządek obrad:

1.   Otwarcie sesji.
- stwierdzenie quorum.

2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu  XLVI-tej sesji Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
    Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu  
    gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009 r.
8. Informacja Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście 
    Lubawskim w zakresie zrealizowanych i aktualnie realizowanych programów ze środków 
    Unii Europejskiej.
9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
10. Zakończenie sesji
                                                                                             

Przebieg posiedzenia:

Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radną – 
Mariolę  Orzechowską, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 



( przy 12 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego– M. Orzechowską na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
Rada Miejska nie wprowadziła  zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad.

Ad. pkt. 4
Protokół z XLVI-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – J. Obuchowski oraz pozostali radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z   XLVI-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Rada Miejska przyjęła informację i sprawozdanie.

Ad.pkt.6
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał  odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
radnych zgłoszone na wspólnym posiedzeniu komisji i sesji w dniach  13-14 lipca 2009 r., 
które stanowią zał. nr 4 do protokołu. 
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:
Radna – L. Karczyńska
- odnośnie odpowiedzi, na moje zapytanie, iż nie ma możliwości przygotowania  odpływu na 
placu zabaw informuję, że zrobiliśmy odpływ prowizorycznie. Wystarczyłoby trochę woli i 
chęci. W tej chwili na placu nie stoi ani trochę wody. Przekopaliśmy rów i trzeba go 
zabezpieczyć. Jeżeli tego nie zabezpieczy Urząd Miasta to wykonamy to własnymi środkami. 
Na rów położyłam deskę, która dzisiaj została zabrana.  Nie wiem kto był i sprawdzał, że nie 
jest to możliwe, wszystko jest możliwe. Dzisiaj nawieziona została bardzo duża ilość piasku. 
Ci, których interesuje los placów zabaw mają go dzisiaj rozrzucić. Liczyliśmy na to, że Urząd 
Miasta ułoży jakiś drenaż. Ja to w poniedziałek wykonam.
Przewodn. RM – A. Nadolski
A jeżeli ktoś wpadnie do rowu?
Radna – L. Karczyńska
Nie wiem, ja to zgłaszałam. Dzieci nie mogły zjeżdżać prosto do bajora.
Ponadto od m-ca maja czekamy na ławeczki na wszystkich placach zabaw. Dzisiaj p. 
Łapiński na swój koszt zainstalował prześliczną, bezpieczną , ławeczkę na 6 osób. Trudno 
wzięliśmy to na swoją odpowiedzialność, aby opiekunowie nad dziećmi mogli sobie usiąść.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Nie wiem czy do końca jest to na prawie. Jakie uprawnienia i odpowiedzialność ma radna w 
związku z poczynionymi staraniami. Jeżeli coś się stanie, to czy wtedy rodzic przyjdzie z 
pretensjami do radnej czy Burmistrza Miasta? Dla mnie jest to jednoznacznie posunięcie 
daleko niedopuszczalne, bo ośrodków władzy w Nowym Mieście jest jeden, a nie Burmistrz i 
radna L. Karczyńska.
Radna – L. Karczyńska
To wobec tego trzeba było tak zrobić, żeby dzieci mieli zabezpieczenie, a rodzice gdzie 
usiąść. Na każdym placu zabaw jest ławeczka i ta ławeczka nikomu nie zaszkodzi, a rów 
gdyby nie był zrobiony, to by do dzisiaj żaden dzieciak nie wszedł na plac zabaw.



Przewodn. RM – A. Nadolski
Wody pojawiają się na innych placach zabaw, również przy ul. Tysiąclecia. Jeżeli woda ze 
względu na obfite opady spłynie ze wszystkich stron do miasta to woda stoi. Takie działanie 
radnego jest nie do przyjęcia, bo jest tylko jeden ośrodek władzy. Jeżeli firma mająca atest 
instaluje urządzenie na placu zabaw, a ktoś ingeruje w to po swojemu to jest niezgodne z 
prawem. Nie chciałbym, żeby radni zastępowali upoważnione do pewnych działań firmy na 
terenie miasta. 
Radna – L. Karczyńska
- odnośnie cmentarza poległych żołnierzy rosyjskich prezes PGKi M sp.  z o.o. zapewnił, że 
spowoduje skoszenie trawy, natomiast wczoraj p. R. Krukowski stwierdził, że już koszenie 
jest niepotrzebne, gdyż  mocno trawę spryskał preparatem.
Przewodn. RM – A. Nadolski 
We wtorek  przechodziłem traktem, gdzie znajdują się groby żołnierzy rosyjskich i byłem 
zaskoczony, że jest tak ładnie trawa ścięta i zielona.
Radny – B. Cieplak
Efekt działania preparatu nie musi być natychmiastowy, bo zanim preparat wejdzie w system 
i rozprowadzi się to efekt może być późniejszy.

Ad. pkt.7
Opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił Wiceprzewodniczący Komisji – .
K. Wysokińska. Opinia na piśmie stanowi zał. nr  5 do protokołu.
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.
 Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLVII/331/09 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Wprowadzenia  do  informacji  w  zakresie  zrealizowanych  i  aktualnie  realizowanych 
programów ze środków Unii Europejskiej dokonała Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim – E. Rogowska.
Następnie odbyła się prezentacja programów ze środków Unii Europejskiej.

Ad. pkt. 9
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska poinformowała, że odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
zostaną udzielone na piśmie w terminie późniejszym.

Ad. pkt. 10
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –
A. Nadolski zamknął obrady XLVII-mej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej
Mariola Orzechowska                                                            Andrzej Nadolski 
                                                                                                       




